
Z posiedzenia Komisji budżetowo -  finansowej RG, które odbyło się w dniu 19 lutego 2015r.

Protokół Nr 3

Na posiedzeniu komisji obecni byli:

Klusek Ryszard 
Sobczak Józef Sylwester 
Kuligowski Mirosław Józef

- członek
- członek
- członek
- członek
- członek

- przewodniczący

Misztal Mariusz Tadeusz 
Gryglas Agnieszka
Rosa Sławomir Krzysztof

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: Zastępca Wójta, p. Zenon Zadrożny, p. Agnieszka 
Adam, p. Michał Strzelecki i Pani Edyta Kaszuba.

Otwarcia posiedzenia komisji dokonał Przewodniczący komisji p. Klusek Ryszard. Powitał 
zebranych i poinformował, że głównym tematem posiedzenia jest zaopiniowanie projektów 
uchwał, które będą podejmowane na sesji rady gminy.

a) Pan Michał Strzelecki przedstawił radzie proponowane zmiany w systemie gospodarki 
odpadami komunalnymi w związku ze zmianą ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach. Zmiana uchwały w sprawie opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi od właścicieli nieruchomości zamieszkanych przedstawia wysokość 
stawki na 7 zł od jednego mieszkańca. P. Michał Strzelecki poinformował także, że 
można ustalić wyższą stawkę miesięczną od właścicieli nieruchomości za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, która wynosi 14 zł od jednego mieszkańca. 
Przewodniczący komisji zadając pytanie, kto jest za usłyszał wniosek o obniżenie 
stawki od p. Sławomira Rosy. Radny zaproponował, aby obniżyć kwotę 7 zł na 6zł. 
Jednak P. Zenon Zadrożny wytłumaczył, że nie można dokonać takiej obniżki gdyż 
wpłynie to na budżet Gminy i w następnych latach trzeba będzie podwyższyć tą 
stawkę o następna 2 zł w celu redukcji istniejącego zadłużenia. Przewodniczący 
komisji zarządził głosowanie, w którym jedna osoba była, za czyli p. Rosa Sławomir, 
P. Gryglas Agnieszka i p. Kuligowski Mirosław wstrzymali się od głosu, natomiast 
reszta była przeciw.

b) Inspektor ds. gospodarki odpadami w dalszej części przedstawił propozycję zwolnień 
w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 20% dla 
gospodarstw rolnych, w których dochód nie przekracza kwoty pozwalającej na 
korzystanie ze świadczeń pomocy społecznej. Warunkiem korzystania ze zwolnienia 
jest wybór stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz dołączenie 
do deklaracji zaświadczenia z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o spełnieniu 
kryterium dochodowego. Przy takim układzie ze zniżki skorzysta ponad 800 rodzin z 
naszej gminy. Komisja podjęła decyzję, że zniżka, która będzie obowiązywać to 20%. 
Uchwała przeszła jednogłośnie.



c) P. Michał Strzelecki zaproponował wprowadzenie ustawy w sprawie opłaty za 
gospodarowanie odpadami od właścicieli nieruchomości niezamieszkanych. Wygląda 
to tak, że stawka dla nieruchomości wykorzystywanych sezonowo będzie wynosić 
80zł- odpady segregowane, 140 zł odpady niesegregowane. P. Zenon Zadrożny 
poinformował, że jest taki pomysł, aby stworzyć jeden punktu pod nadzorem w celu 
odbioru odpadów remontowo- budowlanych dla wszystkich mieszkańców Gminy. 
Przedstawił także, aby zwolnić przedsiębiorców od opłat za gospodarkę odpadami 
gdyż wpływa do Niego bardzo duża ilość podań o umorzenia opłat. Jednak 
obowiązujące stawki muszą pokrywać koszty wywozu śmieci. Komisja przyjęła 
propozycję, iż w nowym przetargu o wywóz odpadów będzie wprowadzone 
zwolnienie przedsiębiorstw od opłat. Komisja przyjęła ustawę jednogłośnie.

d) Członkowie komisji w trakcie dalszej dyskusji w sprawie ustalenia terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
przyjęli jednogłośnie, że opłatę uiszcza się z góry za cały rok do 15 kwietnia. W 
sprawie ustalenia wzoru deklaracji za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
właścicieli komisja przyjęła jednogłośnie wszelkie zmiany, jakie mają być w nich 
zawarte.

e) W sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i taryfy dla 
zbiorowego odprowadzania ścieków na obszarze giny Dąbrówka P. Edyta Kaszuba 
przedstawiła aktualne koszty i zyski płynące z tego źródła. Komisja jednogłośnie 
opowiedziała się za utrzymaniem stawek na dotychczasowym poziomie.

f) W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 
zadań budżetowych P. Skarbnik przedstawiła, iż Gmina Dąbrówka może udzielić 
pomocy finansowej w wysokości 215 000, OOzł na realizację zadań budżetowych: 
„Modernizacja części drogi Kuligów- Józefów- Kowalicha- Marianów” oraz „ 
Budowa chodnika w ciągu ul. Klonowej”. Komisja przyjęła uchwałę jednogłośnie.

g) W sprawie przejęcia przez Gminę Dąbrówka zadań z zakresu właściwości Powiatu 
Wołomińskiego P. Skarbik wyjaśniła, że musi nastąpić zmiana w uchwale budżetowej 
w celu przejęcia zadania od powiatu. Gmina Dąbrówka przejmie zadanie publiczne 
polegające na dokończeniu budowy chodnika w miejscowości Dąbrówka- Małopole. 
W tym celu Wójt Gminy Dąbrówka musi podpisać stosowne porozumienie na mocy, 
którego otrzymamy od Powiatu Wołomińskiego środki finansowe w wysokości 
koniecznej do wykonania zadania. Komisja przyjęła uchwałę jednogłośnie.

h) W sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Dąbrówka środków 
na fundusz sołecki P. Agnieszka Adam powiedziała, że co roku gmina jest 
zobligowana do przydzielania środków na ten fundusz. W tym roku powinno się 
podjąć uchwałę, która będzie zobowiązywać na następne lata. Komisja wyraziła zgodę 
na wyodrębnienie w budżecie Gminy Dąbrówka środków stanowiących fundusz 
sołecki.

i) W sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok P. Skarbnik przedstawiła 
proponowane zmiany:



-zwiększyć dochody budżetu o następujące pozycje:
• 20 260, OOzł dotacja unijna z PROW;
• 16 400, OOzł zwiększenie planu dotacji na 2015 dla zadań zleconych i własnych z 

zakresu pomocy społecznej.
- zmniejszyć dochody budżetu o następujące pozycję:

• 4 365, OOzł korekta planu dotacji na 2015 dla zadań zleconych z zakresu 
administracji;

• 104 000, OOzł korekta planu dotacji dla zadań zleconych z zakresu pomocy 
społecznej;

• 45 464, OOzł korekta subwencji oświatowej.
- zwiększyć wydatki budżetu o następujące pozycję:

• 16 400, OOzł z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej, w 
tym 11 000, OOzł na dożywianie dzieci, 5 200, OOzł na wypłatę zasiłków stałych i 200, 
OOzł na zapłatę składki zdrowotnej za osoby pobierającej zasiłek stały.

- zmniejszyć wydatki budżetu o następujące pozycję:
• 104 000, OOzł korekta planu wydatków z zakresu pomocy społecznej na wypłatę 

świadczeń rodzinnych o kwotę 102 000, OOzł; 500, OOzł na wypłatę składki 
zdrowotnej od osób pobierających świadczenie pielęgnacyjne; 1 500, OOzł na wypłatę 
zasiłków okresowych;

• 4 365, OOzł korekta planu wydatków zadań zleconych w administracji.

W ramach przeniesienia wydatków P. Skarbnik zaproponowała dokonać następujących
zmian:

1. Plan wydatków inwestycyjnych dla zadania „Budowa wodociągu wraz z przyłączami 
w miejscowości Ludwinów i Ostrówek zostaje zmniejszony o kwotę 300 000, zł, którą 
przeznacza się na zwiększenie planu dla zadania „Rozbudowa infrastruktury 
wodociągowo-kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 w Gminie Dąbrówka”, dla 
którego zakres prac zostaje zwiększony o budowę wodociągów dla miejscowości 
Kowalicha, Marianów, Karolew, Zaścienie, Stanisławów, Stasiopole, Czarnów.

2. Z wydatków bieżących w drogach gminnych wydziela się kwotę 25 000, OOzł z 
przeznaczeniem na budowę chodnika Dąbrówka- Małopole.

3. Kwotę 215 000, OOzł przenosi się do właściwej klasyfikacji budżetowej z wydatków 
zabezpieczonych na udział gminy w budowie dróg i chodników.

4. Kwotę 10 000, OOzł zabezpiecza się na realizację zadań przez organizację 
pozarządowe i inne podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego. Z 
wydatków w sporcie kwotę 50 000, OOzł wydziela się na wspieranie rozwoju i sportu 
w gminie.

5. W związku z wydzieleniem kwoty subwencji oświatowej na 2015 rok środków na 
specjalną organizację nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w wysokości 
938 998, OOzł zachodzi konieczność przeniesienia planu wydatków w zakresie oświaty 
do właściwej klasyfikacji budżetowej.

Komisja zmiany w uchwale budżetowej przyjęła jednogłośnie.

j) W sprawie zmian uchwały wieloletnie prognozy finansowej Gminy Dąbrówka P. 
Skarbnik poinformowała, że trzeba dokonać zmian w wykazie przedsięwzięć na 
następujące”

• Dla przedsięwzięcia „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Dąbrówce” zmienia się 
jednostkę realizującą zadanie, tj. z Zakładu Gospodarki Komunalnej na Urząd Gminy.



• Dla przedsięwzięcia „Rozbudowa infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej wokół 
obszaru Natura 2000 w Gminie Dąbrówka” zwiększa się limit zobowiązań na 2015 i 
nakłady ogółem na kwotę 300 000, zł.

• Dla umożliwienia realizacji prac związanych z dokonaniem oceny i analizy zasadności 
przystąpienia i opracowania studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy w ramach wydatków bieżących dla przedsięwzięcia „Zmiana 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Centrum Gmina Dąbrówka” 
zwiększa się nakłady o ok. 35 000, OOzł.

Komisja zmiany w wieloletniej prognozie finansowej przyjęła jednogłośnie.

Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący komisji 

Ryszard Klusek


